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Narada wykazała duże zaangażowa
nie w pracach rad narodowych adwo
katów, wśród których 44 działało w 
charakterze radnych, a 107 jako człon
kowie różnych komisji. Wielu adwoka
tów zostało zgłoszonych jako kandyda
tów na radnych w przyszłej kadencji 
rad narodowych.

Uczestnicy narady uchwalili rezolu
cję, która podkreśliła z uznaniem do
tychczasową działalność adwokatów w

radach narodowych i wezwała całą ad
wokaturę polską do dalszego wzmoże
nia działalności.

Rezolucja kończy się wysunięciem 
następującego hasła: „Każdy adwokat 
aktywnym działaczem władz tereno
wych”.

adio. Lucjan Gluza
P rzew o d n iczący  

K om isji P ra c y  S po łecznej 
p rz y  NRA

2.
Z życia izb adwokackich

I z b a  b i a ł o s t o c k a

W dniu 15 października 1973 r. od
były się wybory kandydatów na kie
rownika i zastępcę kierownika w Zes
pole Adwokackim Nr 2 w Białym
stoku. Zespół ten jest największym 
zespołem Izby, liczy 25 adwokatów i w 
skład jego wchodzi większość człon
ków Rady Adwokackiej z dziekanem, 
sekretarzem i rzecznikiem dyscyplinar
nym Izby na czele. Z ramienia Rady 
Adwokackiej przybył na wybory wice
dziekan adw. Sergiusz Dek.

Zebranie zostało starannie przygoto
wane, a obszerne sprawozdanie kie
rownictwa i komisji rewizyjnej udo
stępniono członkom Zespołu kilka dni 
wcześniej. Po zagajeniu zebrania przez 
kierownika Zespołu przewodnictwo 
obrad jednogłośnie powierzono adw. 
Kazimierzowi Ellertowi. Następnie w 
obszernym wystąpieniu ustępujący kie
rownik adw. Ryszard Koziara przed
stawił osiągnięcia Zespołu, wyniki fi
nansowe, akcję socjalną i problem sto
sunków międzyludzkich, które wyma
gają pewnej poprawy. Zespół w okre
sie sprawozdawczym okrzepł organiza
cyjnie, poprawił urządzenie wnętrza 
swego lokalu oraz zorganizował kilka 
zbiorowych wycieczek, w tym jedną

zagraniczną. Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej adw. Józef Bołoz złożył ob
szerne sprawozdanie, wnosząc o udzie
lenie ustępującemu kierownictwu ab
solutorium.

Uczestnik dyskusji adw. Bronisław 
Daniszewski stwierdził, że w zakresie 
organizacyjno-gospodarczym Zespół ma 
duże osiągnięcia, kierowany był pręż
nie, a personel biura, księgowości i hali 
maszyn z kierowniczką biura Włady
sławą Sobolewską działał sprawnie. 
Jednakże problemy koleżeństwa i sto
sunków międzyludzkich, aczkolwiek na 
zewnątrz tego nie widać, nie są naj
lepsze i wymagają radykalnej popra
wy. Dobre statystyczne wyniki finan
sowe nie uwypuklają faktu dyspro
porcji w obrotach i zarobkach, które to 
dysproporcje nie zawsze są usprawie
dliwione obiektywnymi warunkami. 
Zespół musi zapewnić wszystkim człon
kom godziwe warunki egzystencji, sta
ła więc troska o to powinna być jed
nym z głównych zadań kierownictwa. 
Należy udzielać pomocy słabszym ko
legom, a z drugiej strony wymagać 
ofiarnej i intensywnej pracy przy 
świadczeniu usług prawnych dla klien
tów. Mówca postulował też dalsze roz-
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winięcie akcji socjalnej i nawiązanie 
kontaktów z zagranicznymi kolegami 
na wzór dotychczasowych stosunków 
z adwokaturą Litwy i Białorusi.

Zabrali następnie głos dalsi dysku
tanci. Adw. Leon Łomacki pozytywnie 
ocenił pracę kierownictwa i stwierdził, 
że niskie obroty niektórych kolegów 
są spowodowane wyłącznie ich słabą 
pracą i nieprzykładaniem się do pro
wadzonych spraw. Adw. Bronisław 
Kiihn domagał się powszechnego wpro
wadzenia zasad rotacji w samorządzie 
adwokackim i żądał od przyszłego kie
rownictwa zmniejszenia dysproporcji w 
zarobkach adwokatów. Członkowie Ra
dy adwokaci Władysław Grzymała 
i Albin Maliński poświęcili swe wystą
pienia wyłącznie stosunkom między
ludzkim w zespole. Podkreślili konie
czność ich poprawy, konieczność wpły
wania na sprawiedliwy rozdział spraw 
i ścisłego przestrzegania zasad koleżeń
stwa. Adw. Stanisław Kondracki zgło
si- kilka krytycznych uwag pod adre
sem prowadzonej w zespole akcji so

cjalnej, która nie zawsze była należy
cie zorganizowana i wykorzystana.

Po dyskusji udzielono jednogłośnie 
ustępującemu kierownictwu absoluto
rium.

W tajnym głosowaniu wybrano jako 
kandydatów na kierownika zespołu ad
wokatów Bronisława Daniszewskiego 
i Albina Kirejczyka, a na zastępcę kie
rownika — adwokatów Lecha Leben- 
szteina i Ryszarda Nawrockiego. Do 
Komisji Rewizyjnej powołano adwoka
tów Lecha Domińczaka, Władysława 
Lewoniewskiego i Janusza Muszyń
skiego.

Podjęto następnie uchwałę wyraża
jącą uznanie za wieloletnią pracę w 
dziedzinie doskonalenia zawodowego 
adw. Feliksowi Krajewskiemu, który w 
związku z przejściem na emeryturę 
wycofał się z działalności samorządo
wej.

Zebranie zakończyła tradycyjna 
lampka wina.

Adw. Bronisław Daniszewski

I z b a  ł ó d z k a

1. O d z n a c z e n i a  p a ń s t w o w e  
d l a  a d w o k a t ó w  I z b y  ł ó d z 
k i e j .  Rada Państwa odznaczyła ostat
nio KRZYŻEM KAWALERSKIM OR
DERU ODRODZENIA POLSKI kilku 
adwokatów Izby łódzkiej. Odznaczenia 
te otrzymali: Andrzej Szymkiewicz, 
radca prawny, za osiągnięcia w pracy 
zawodowej; Mieczysław Korczak, czło
nek Zespołu Adwokackiego Nr 3 w Ło
dzi, w związku z trzydziestoletnią rocz
nicą zorganizowania Batalionów Chłop
skich; Józef Waldemar Szkudliński, 
członek Zespołu Adwokackiego Nr 3 w 
Łodzi, w związku z rocznicą kampanii 
wrześniowej 1939 r. oraz działalnością 
społeczną w Związku Inwalidów Wo
jennych PRL.

2. D z i a ł a l n o ś ć  K o ł a  T P P R  
p r z y  R a d z i e  A d w o k a c k i e j  w

Ło d z i .  W dniu 28.IX.1973 r. w Ło
dzi odbyło się zebranie organizacyjne 
Koła TPPR przy Radzie Adwokackiej 
w Łodzi. Na członków TPPR zgłosiło 
się 150 osób. Koło wybrało zarząd w 
składzie następującym: adw. Stanisław 
Szczepański, członek Zespołu Adwo
kackiego Nr 1 w Łodzi — przewodni
czący; adw. Irena Dogiel-Pionkowska, 
członek Zespołu Adwokackiego Nr 12 
w Łodzi oraz adw. Stefan Majsterek, 
członek Zespołu Adwokackiego Nr 1 w 
Łodzi — wiceprzewodniczący; adw. 
Józef Kotkowski, członek Zespołu Ad
wokackiego Nr 1 w Sieradzu — sekre
tarz; Alicja Prokopowicz — skarbnik; 
adw. Zdzisław Szymański, członek Zes
połu Adwokackiego Nr 1 w Łodzi — 
członek Zarządu.

Omówiono program działalności To-
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warzystwa. Koło projektuje m.in. zor
ganizowanie: wycieczki adwokatów Iz
by łódzkiej do ZSRR, rajdu turystycz
nego szlakiem płk. Skopienki (Sando
mierz—Baranów—Łańcut), rajdu tury
stycznego szlakiem walk partyzantów 
polskich i radzieckich (Św. Krzyż—No
wa Słupia—Chęciny—Oblęgorek—jaski
nie Raj), udziału członków Towarzy
stwa w rajdzie samochodowym krym
skim oraz wieczorów muzyczno-litera- 
ckich.

3. U d z i a ł  a d w o k a t ó w  I z b y

ł ó d z k i e j  w p a r t y j n y m  c z y 
n i e  s p o ł e c z n y m .  W dniu 30.IX. 
1973 r. adwokaci-członkowie POP 
PZPR przy Radzie Adwokackiej w Ło
dzi wzięli udział w pracach związanych 
z ogólnopartyjnym czynem społecz
nym. Udział ten polegał na wykonaniu 
prac wartości ok. 10 000 zł przy budo
wie bloku mieszkalnego, prowadzonej 
przez Miejskie Przedsiębiorstwo Bu
downictwa Komunalnego w Łodzi.

Adw. dr Juliusz Leszczyński

I z b a  o p o l s k a

1. W ramach porozumienia o współ
pracy zawartego w dniu 10.11.1973 r. 
przez Radę Adwokacką w Opolu i Ko
legium Adwokatów w Poczdamie w 
dniu 4.X.br. odbyło się w Opolu wspól
ne sympozjum adwokatów Izby opol
skiej i adwokatów Okręgu poczdam
skiego. Przedmiotem sympozjum była 
problematyka związana z prawnym 
uregulowaniem rozwodu w NRD i w 
Polsce.

Ze strony gości wzięło udział 30 osób 
wraz z przewodniczącym Kolegium Ad
wokatów Okręgu Poczdam adw. Joa
chimem Ziegnerem. W sympozjum 
wzięła ponadto udział grupa sędziów 
Sądu Wojewódzkiego w Opolu wraz z 
wiceprezesem SW Zenonem Marma- 
jem.

Referat ze strony polskiej wygłosił 
wicedziekan adw. Karol P o l a c z e k ,  
a ze strony niemieckiej adw. S p i t -  
t e 1 b e r g. Dodać należy, że przedtem 
obie strony wymieniły swoje referaty.

Problematyka przedstawiona w refe
ratach spotkała się z żywym zaintere
sowaniem obydwu stron.

W trakcie sympozjum Przewodniczą
cy Kolegium Adwokatów w poczda- 
mie adw. Joachim Z i e g n e r złożył 
serdeczne życzenia i gratulacje dla 
adwokatów Izby opolskiej w związku 
z 20 rocznicą jej powstania.

Dziękując za życzenia oraz przeka
zane upominki, dziekan Rady Adwo
kackiej adw. Marek G a b r y j e l s k i  
wyraził zadowolenie z rozwijającej się 
współpracy oraz podkreślił, że sym
pozjum to jest jedną z form integracji 
obydwu środowisk zawodowych. Jed
nocześnie dziekan M. Gabryjelski prze
kazał gościom najlepsze życzenia 
wszelkiej pomyślności z okazji 24 rocz
nicy powstania Niemieckiej Republiki 
Dem okr atyczne j .

2. W dniach 13—15.X.br. staraniem 
Komisji Doskonalenia Zawodowego 
przy Radzie Adwokackiej w Opolu zor
ganizowane zostało sympozjum dla ad
wokatów i aplikantów adwokackich w 
Ośrodku Szkoleniowo-Wczasowym WSS 
w Jarnołtówku. Program sympozjum 
obejmował wybrane tematy zawodowe 
i społeczne.

W sympozjum wzięło udział 36 ad
wokatów i aplikantów adwokackich.

Na szczególne podkreślenie zasługu
je wystąpienie mgra Józefa Flaka, któ
ry w ciekawy sposób zobrazował aktu
alną problematykę gospodarczo-społe
czną Śląska Opolskiego, a także prob
lemy integracyjne.

Przebieg sympozjum potwierdził ce
lowość kontynuowania tej formy szko
lenia zawodowego.

Adw. Marian Rogozik
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I z b a  r z e s z o w s k a

1. K o l o  O b r o ń c ó w  W o j s k o 
w y c h  p r z y  R a d z i e .  Od szeregu 
lat działa przy naszej Izbie Koło 
Obrońców Wojskowych, którego aktyw
na działalność nie ogranicza się tylko 
do podejmowania środków mających 
na celu zapobieganie przestępczości w 
wojsku, ale również — w ramach spo
łecznej działalności — do podejmowa
nia, obok bezpłatnego poradnictwa 
prawnego, prób w celu włączenia ad
wokatów obrońców wojskowych do 
pi acy profilaktyczno-wychowawczej.

Zarządzeniem nr 9/72 z dnia 19 grud
nia 1972 r. Prezes Izby Wojskowej Są
du Najwyższego w Warszawie, opiera
jąc się na art. 62 ustawy z dnia 8 
czerwca 1972 r., dokonał wpisu na listę 
obrońców wojskowych na okręg dzia
łalności Wojskowego Sądu Garnizono
wego w Krakowie 8 adwokatów Izby 
rzeszowskiej, a mianowicie adw.adw.: 
Romana Bojarczuka, Andrzeja Bochen
ka, Aleksandra Bentkowskiego, Jerze
go Kawalca, Jana Ochałę, Krzysztofa 
Nabywańca, Zygmunta Panasa i Leona 
Świerczewskiego.

Obecnie Koło liczy tylko 7 członków 
(w dniu 10 października 1973 r. zmarł 
ad w. Krzysztof Nabywaniec). Przewod
niczącym Koła jest adwokat Lech 
Świerczewski. Wspólnie z kolegami 
podjął on szereg inicjatyw, z których 
godna podkreślenia jest akcja uświada
miająca w zakresie zwalczania prze
stępczości na terenie jednostek wojsko
wych.

Dobra współpraca z aparatem sę
dziowskim jak również z Prokuraturą 
Garnizonową w Rzeszowie sprawna, że 
formy działania stosowane przez obroń
ców naszej Izby nie tylko zyskują peł
ne uznanie i aprobatę ze strony woj- 
skowych-klientów, ale nadto spotyka
ją się z pozytywmą ocenią organów 
wojskowego wymiaru sprawiedliwości 
na terenie województwa rzeszowskiego.

2. S y t u a c j a  l o k a l o w a  z e s p o 
ł ó w  n a  t e r e n i e  I z b y  r z e 
s z o w s k i e j .  Dzięki wydatnej pomo
cy Naczelnej Rady Adwokackiej sytu
acja lokalowa zespołów naszej Izby w 
okresie ostatnich kilku lat uległa rady
kalnej zmianie.

Niezależnie od wybudowania budynku 
administracyjnego dla Rady nabyto w 
reku 1971 nowy budynek dla Zespołu 
Adwokackiego w Lubaczowie. Obecnie 
buduje się pomieszczenie dla Zespołu 
Adwokackiego w Strzyżowie, przy 
czym koszty inwestycji wyniosą przesz
ło 300.000 zł.

Nowy lokal otrzymał też Zespół Ad
wokacki w Krośnie i na ten cel Na
czelna Rada przyznała odpowiednią do
tację. Z funduszu NRA zwiększył swój 
stan posiadania o 2 pokoje Zespół Ad
wokacki w Jaśle, który obecnie po
siada — po uzyskaniu wspomnianych 
dodatkowych pomieszczeń — piękny 
lokal, zaspokajający w całości potrzeby 
Zespołu.

Lokal spółdzielczy w nowo budują
cym się budynku otrzyma Zespół Ad
wokacki w Ropczycach. Na ten cel NRA 
też zapewniła otrzymanie odpowiednich 
środków.

Z funduszów naszej Rady powiększył 
się lokal Zespołu w Nisku. Czynione 
są też starania o poprawienie sytuacji 
lokalowej Zespołów: w Tarnobrzegu, 
Brzozowie i Mielcu.

Szereg zespołów zostało komplekso
wo wyposażonych w niezbędne urzą
dzenia i sprzęt.

Ostatnio Rada przekazała kwotę 40.000 
zł na koszty związane z objęciem no
wego lokalu (z przydziału Prez. MRN 
w Jarosławiu) przez Zespół Adwokac
ki w Jarosławiu.

Wszystkie niemal zespoły Izby rze
szowskiej zostały odświeżone, jak rów
nież uzupełniono brakujący inwentarz, 
tak że już tylko Zespół w Tarnobrzegu
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oraz Zespoły w Brzozowie i w Mielcu 
czekają na poprawienie swej sytuacji 
lokalowej.

Przy takich założeniach inwestycyj
nych dalsza ich realizacja pozwoli na 
całkowite rozwiązanie sytuacji lokalo
wej zespołów naszej Izby najpóźniej 
do końca 1976 r., a w każdym razie 
jest pewność, że co najmniej 90®/o zes
połów Izby będzie do tego czasu kom
pletnie wyposażonych w nowe już i od
powiednio zaadaptowane lokale.

3. W y b o r y  k i e r o w n i k ó w  z e s 
p o ł ó w .  W dniu 15 października 1973 r. 
została zakończona akcja wyborcza w 
zespołach rzeszowskiej Izby na stano
wiska kierowników zespołów i ich za
stępców. Jedynie w Zespole Adwokac
kim w Tarnobrzegu wybory te — z 
przyczyn czysto technicznych — odby
ły się w pięć dni później, tj. w dniu 
20 października 1973 r.

Zebrania wyborcze odbyły się z 
udziałem przedstawicieli Rady Adwo
kackiej. Panująca na zebraniach po
ważna atmosfera wykazała pełną doj
rzałość adwokatury naszego regionu do 
rozumienia roli, jaką w systemie samo
rządu adwokackiego spełnia kierownik 
zespołu. Ze sprawozdań poszczególnych

zespołów, ilustrujących przebieg zebrań 
wyborczych, wynika, że dyskusja nad 
sprawozdaniem kierowników stała na 
właściwym poziomie, poruszano istotne 
kwestie związane z życiem zespołu, je
go funkcją oraz rolą w zakresie nie
sienia pomocy prawnej dla ludności.

Zgłoszono kandydatury na kierowni
ków i ich zastępców w osobach adwo
katów o odpowiednim doświadczeniu 
i przygotowaniu zawodowym, a nadto 
cieszących się zaufaniem i poparciem 
danego środowiska. Według dotychcza
sowych danych należy przypuszczać, 
że tylko w niektórych zespołach nastą
pi zmiana na stanowiskach kierowni
ków, dotychczasowi bowiem kierow
nicy zdobyli sobie o kolegów duży 
kredyt zaufania, a ich nienaganna, su
mienna i wytężona praca daje gwa
rancję, że ludzie ci w dalszej pracy dla 
dobra zespołu nie będą szczędzić wy
siłków.

Rada, zgodnie z ustawowymi wyma
ganiami, ustali ostatecznie listę kie
rowników zespołów naszej Izby na po
siedzeniu, które się odbędzie w końcu 
bieżącego miesiąca.

Adw. M. Cincio

I z b a  w r o c ł a w s k a

1. W dniu 5 października 1973 r. od
było się w Klubie Adwokata we Wro
cławiu otwarte zebranie Podstawowej 
Organizacji Partyjnej PZPR przy Ra
dzie Adwokackiej we Wrocławiu w 
związku z obchodem Jubileuszu XXX- 
-lecia Ludowego Wojska Polskiego.

W zebraniu wzięli udział zaproszeni 
goście: Szef Sądu Śląskiego Okręgu 
Wojskowego tow. płk mgr Tadeusz 
Zieliński, Prokurator Śląskiego Okręgu 
Wojskowego tow. płk Jerzy Czułowski 
oraz członkowie Egzekutywy POP przy 
Sądzie i Prokuraturze O.W.

Zebranie otworzył I Sekretarz POP 
tow. adw. Tadeusz Grzebieniak, który

serdecznie powitał przybyłych gości 
i adwokatów.

Prelekcję pt. „Zarys rozwoju i dzia
łalności organów wojskowej służby 
sprawiedliwości na tle obchodów jubi
leuszu XXX-lecia LWP” wygłosił tow. 
ppłk mgr Józef Gondorek.

Następnie zabrali głos tow. tow.: płk 
Czułowski, płk Zieliński i tow. dr 
Ziemba, dziekan Rady Adwokackiej 
we Wrocławiu. W trakcie zebrania tow. 
płk. Czułowski przekazał na ręce tow. 
dziekana dra Ziemby pamiątkową pla
kietkę, a tow. dziekan przekazał oko
licznościowe upominki i kwiaty. Tow. 
płk Czułowski podał do wiadomości

9 — P a le s tra
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zebranych, że rozkazem Dowódcy 
SL.O.W. tow. Z i e m b a  został odzna
czony O d z n a k ą  za  z a s ł u g i  d l a  
Ś l ą s k i e g o  O k r ę g u  W o j s k o 
we g o .  Tow. płk Zieliński zakomuni
kował, że Prezes Izby Wojskowej Sądu 
Najwyższego wystąpił z wnioskiem o 
nadanie odznaczeń państwowych trzem 
zasłużonym kolegom adwokatom-obroń- 
com wojskowym.

Zarówno Szef Sądu jak i Szef Pro
kuratury w swoich wypowiedziach 
podkreślali dobrą pracę kolegów adwo
katów obrońców wojskowych, z któ
rych wielu pracowało przedtem na od
powiedzialnych stanowiskach w woj
skowej służbie sprawiedliwości, jak 
płk rez. adw. Stanisław Baraniuk, płk 
rez. adw. Włodzimierz Ostapowicz, 
ppłk rez. adw. Feliks Maciejew
ski i kpt. rez. Antoni Kuczyński (obec
nie przewodniczący Koła obrońców 
wojskowych przy Radzie Adwokackiej 
we Wrocławiu).

Następnie kol. adw. Stanisław Bara
niuk i tow. płk. Tadeusz Zieliński po
dzielili się z zebranymi swoimi wspom

nieniami z okresu tworzenia organów 
wojskowego wymiaru sprawiedliwości 
I Armii Ludowego Wojska Polskiego.

Otwarte zebranie Podstawowej Orga
nizacji Partyjnej upłynęło w miłej 
i koleżeńskiej atmosferze i przyczyniło 
się do zacieśnienia stosunków pomiędzy 
prawnikami wojskowymi a adwoka
tami.

2. W dniu 30 września 1973 r. adwo
kaci i aplikanci członkowie POP PZPR 
przy Radzie Adwokackiej we Wrocła
wiu wzięli gremialnie udział w spo
łecznym czynie partyjnym. Komitet 
Dzielnicowy PZPR Wrocław—Stare
Miasto przydzielił naszej POP jako za
danie uporządkowanie parku im. Han
ki Sawickiej, znajdującego się w cen
trum miasta. Należy podkreślić su
mienną i wydajną pracę wszystkich 
członków, która przyniosła widoczne 
rezultaty. Komitet Dzielnicowy pozy
tywnie ocenił wkład pracy członków 
naszej POP i przekazał im wyrazy 
uznania i podziękowania.
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